

Saxo Studienævn



## MØDEREFERAT

26. OKTOBER 2022

**Forum** Saxo Studienævn

**SAXO STUDIENÆVNET**

**Møde afholdt** Den 26. oktober 2022 kl. 12.30-14.30

KAREN BLIXENS PLADS 8  
KØBENHAVN S

**Sted** Lokale 12.4.07

**Referent** Sara Holm-Meier (SHM)

DIR 35 33 57 78  
MOB 35 33 57 78

### Til stede

Tine Damsholt (TD), Christina Falkenberg (CF), Per Ole Rindel (POR),  
Lisa Marie Andersson (LMA), Adam Schwartz (AS), Anna Adsbøl  
Christensen (AAC), Jes Fabricius Møller (JFM), Rasmus Halsskov (RH)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog: Lasse Sonne (LS), Peter Edelberg (PE), Rune Iversen (RI),  
Anders Holm Rasmussen (AHR)

Afbud fra: Sofie Lene Bak, Amir Susic, Mikkel Bille

### Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat fra mødet den 21. september 2022
3. Meddelelser
4. Besøg af Malthe Grindsted Ulrik fra FAK om hvordan der bliver handlet på krænkende adfærd
5. Drøftelse af håndteringen af SPS-studerende og underviseres redskaber hertil
6. Løbende drøftelse af studiemiljøet
7. Drøftelse af rammerne for fjernprøver
8. Behandling af portfolio-bestemmelser for forskningsområderne for F23
9. Afklaring af, hvilke fag der kan tage forskningsområdet på Græsk og Latin

10. Godkendelse af plan for tilrettelæggelse af undervisning og af prøver og anden bedømmelse, der indgår i eksamen, for det efterfølgende akademiske år.
11. Behandling af Studienævnets reviderede forretningsorden (Vedhæftet)
12. Drøftelse af definition og identificering af digitalisering af undervisning
13. Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet
14. Behandling af kursusevalueringer for F22
15. Merit- og dispensationsansøgninger (Ansøgning fra Historie vedhæftet)
16. Eventuelt

#### **Ad 1) Godkendelse af dagsorden**

Pkt. 4 rykkes til punkt to. Punkt 8 udsættes til næste gang. Herefter blev dagsordenen godkendt.

#### **Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 21. september 2022**

Referatet blev godkendt med enkelte præciseringer.

#### **Ad 3) Meddelelser**

LS orienterede om, at studerende måske inviteres til fokusgruppeinterviews i forhold til digitalisering af undervisningen.

#### **Ad 4) Besøg af Malthe Grindsted Ulrik, Studie- og karrierevejleder ved KOMM, om hvordan der bliver handlet på krænkende adfærd**

Krænkende adfærd på KU defineres stort set ud fra Arbejdstilsynets definition.

Retningslinjerne for, hvad man gør, hvis man føler sig krænket, ligger under 'Studieliv' på KUNet.

Retningslinjerne siger ikke meget om forebyggelse, og der er ikke nogen procedurer for, hvad individ og fagmiljø gør efter en krænkelssag.

Det er en sag for KU, hvis krænkende adfærd/chikane involverer flere personer fra KU - lige meget hvor og hvornår.

#### **Ad 5) Drøftelse af håndteringen af SPS-studerende og underviseres redskaber hertil**

Udsættes til SLB er tilbage.

#### **Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet**

LMA mente, at Malthes besøg havde klarlagt en række ting, men det bekymrer hende, at der ikke er retningslinjer for hvad der sker, efter klagen/krænkelsen er færdigbehandlet. Der kan skabes fløje og splid – særligt på små fag.

TD supplerede med, at vi nu ved, hvad der sker ved den individuelle sagsbehandling, men at vi mangler retningslinjer for, hvordan man samler op på noget der sker i fagmiljøet.

**Ad 7) Drøftelse af rammerne for fjernprøver**

TD fremlagde en konkret ansøgning og Studienævnet besluttede, at der skal foreligge usædvanlige forhold til grund for at afholde en fjernprøve.

**Ad 8) Behandling af portfolio-bestemmelser for forskningsområderne for F23**

Udsat.

**Ad 9) Afklaring af, hvilke fag der kan tage forskningsområdet på Græsk og Latin**

Kurset er åbent for alle – ligesom de øvrige forskningsområder.

**Ad 10) Godkendelse af plan for tilrettelæggelse af undervisning og af prøver og anden bedømmelse, der indgår i eksamen, for det efterfølgende akademiske år.**

LS redegjorde for punktet.

LS sender datoer for undervisningsplanlægningen ud for det kommende akademiske år.

**Ad 11) Behandling af Studienævnets reviderede forretningsorden (Vedhæftet)**

LS redegjorde for punktet. Herefter en drøftelse af hvem der håndterer undervisningsevalueringerne. Det blev besluttet, at studienævnsmedlemmerne, ikke uddannelseslederne, står for undervisningsevalueringerne jf. § 4, stk. 8 i forretningsordenen Studienævnet godkender forretningsordenen.

**Ad 12) Drøftelse af definition og identificering af digitalisering af undervisning**

Fagene er i gang med at identificere hvor der er og kan være digitalisering af undervisningen.

POR har diskuteret det med baglandet. De har delt de fem punkter op i tre elementer – sender ud til de andre fag til inspiration.

Der var et forslag om at bruge KB, der tilbyder hjælp til digitalisering.

**Ad 13) Arbejdsgruppens beretning om arbejdet med uddannelseslandskabet**

LS redegjorde for det videre møde med uddannelseslandskabet, redegjorde for procesplanen fremadrettet.

FLT's forslag til reduktion sendes ud den 16. november, hvor der også er studienævnsmøde. SLB har foreslået en anden mødedato, men det gav andre udfordringer.

Det blev besluttet at holde et ekstraordinært studienævnsmøde onsdag den 30. november kl. 9-11, hvor eneste punkt på dagsordenen er høring af FLT's forslag til reduktioner af studiepladser.

#### **Ad 14) Behandling af kursusevalueringer for E21**

POR redegjorde for evalueringerne på Forhistorisk Arkæologi– SN godkendte evalueringerne.

TD redegjorde for evalueringerne på Etnologi, AMIS og MACA – SN godkendte evalueringerne.

#### **Ad 15) Merit- og dispensationsansøgninger (Ansøgning fra Historie vedhæftet)**

Ingen kommentarer til den rundsendte liste. SN imødekommer ansøgning fra Historie.

#### **Ad 16) Eventuelt**

SHM sagde farvel og tak for denne gang på vegne af Amir.